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Plats och tid Celsiusskolans Aula, kl. 18:30-20:20, Ajournering kl. 19:50-20:10 

Beslutande Ledamöter och ersättare 

Se närvarolista på sida 2 

Övriga närvarande Tjänstemän 

Mattias Bergström, kommunchef 
Yanina Westergren, kommunsekreterare 
Anna Svedäng, nämndsekreterare 
Ulf Stålberg, teknisk chef §§ 1-9 
 
 
 

Justerare Andreas Kissner och Emma Mmadueme 

Justeringens plats och tid Protokollet justeras med digital signering och saknar därför namnunderskrifter. 
 

Underskrifter 

 Sekreterare 

Yanina Westergren 

Paragrafer §§ 1-26 

 Ordförande 

Anna Rudman 

 Justerare 

Andreas Kissner och Emma Mmadueme 
 

 ANSLAG/BEVIS 

Protokollet justeras med digital signering. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Organ Kommunfullmäktige 

Sammanträdesdatum 2024-02-26 

Datum då anslaget sätts upp 2024-03-11 Datum då anslaget tas ned 2024-04-01 

Förvaringsplats för protokollet Kommunens digitala diarium 
 

Underskrift 

Yanina Westergren 
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Närvarolista 

Beslutande  

Ledamöter Anna Rudman (C), ordförande 
Jan-Åke Lindgren (S), 1:e vice ordförande 
Ulla Mortimer (M), 2:e vice ordförande 
Mikael Jonsson (M) 
Maria Unborg (M) 
Thomas  Nilsson  (M) 
Hans Jonsson (C) 
David Parhans (C) 
Gun-Marie Swessar (C) 
Karin Leanders (C) 
Andreas Kissner (KD) 
Jennie Forsblom (KD) 
Claes Häggblom (KD) 
Bertil Eriksson (KD) 
Ing-Britt Fredriksson (KD) 
Yoomi Renström (S) 
Patrik Bossen (S) 
Emma Mmadueme (S) 
Susanne Svensson (S) 
Carl Bopparmark (S) 
Susan Kangosjärvi Persson (V) 
Stefan Embretsén (SD) 
Pär Rytkönen (SD) 
Robert  Harrysson (SD) 
Allan Olsson (SD) 
Robert  Kjaernet Karlstorp (SD) 
Bengt Forssén (S) 
Peter Grip (S) 
Christer Karlsson (S) 

Tjänstgörande ersättare Elisabeth Eriksson (C) ersätter Mari Wintarv (C). 
Lena Westling (C) ersätter Björn Mårtensson (C) 
Jonas Frost (S) ersätter Fredrik Frelin (S) 
Ingemar Ehn (L) ersätter Kent Olsson (L) 
Tony Sundberg (SD) ersätter Max Granath (SD) 
Maria Jonsson (KD) ersätter Felix Karsbo (KD) 

 

Övriga närvarande  

Icke tjänstgörande ersättare Anita Johansson Osseén (KD) 
Torulf Andersson (V) 
Hans Gradin (S) 
Håkan Englund (S) 
Jimmi Bogg (S) §§ 1-9 
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Ärendelista 

§ 1 Dnr 2022/00057 5 
Godkännande av dagordning ............................................................ 5 

§ 2 Dnr 2022/00095 6 
Allmänhetens frågestund 2023 .......................................................... 6 

§ 3 Dnr 2024/00178 7 
Presentation av samhällsbyggnadsnämnden .................................... 7 

§ 4 Dnr 2023/00964 8 
Interpellation om ekonomin i BUN - ställd till barn- och 

utbildningsnämndens ordförande ..................................................... 8 
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ordförande ......................................................................................... 13 
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§ 17 Dnr 2024/00028 27 
Svar på uppdrag från Kommunfullmäktige gällande fördyringar 

av investeringar ................................................................................. 27 

§ 18 Dnr 2024/00029 28 
Svar på uppdrag från Kommunfullmäktige gällande 

fordonsstrategi .................................................................................. 28 

§ 19 Dnr 2024/00137 30 
Svar på uppdrag från Kommunfullmäktige gällande skolan ....... 30 

§ 20 Dnr 2024/00038 31 
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§ 21 Dnr 2023/01183 32 
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§ 22 Dnr 2024/00061 33 
Pågående investeringar för tilläggsbudgeteringar VA 2024 ......... 33 

§ 23 Dnr 2024/00062 34 
Pågående investeringar för tilläggsbudgeteringar 2024 ................ 34 

§ 24 Dnr 2023/01085 35 
Avsägelse från uppdrag som ersättare i AEFAB:s styrelse - 

Lisbeth Dehlin (S) - samt nominering ............................................. 35 

§ 25 Dnr 2024/00101 36 
Val av 1 ersättare till kommunstyrelsen ......................................... 36 

§ 26 Dnr 2023/01182 37 
Information till kommunfullmäktige för kännedom 2024-02-26 . 37 
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§ 1 Dnr 2022/00057 

Godkännande av dagordning 

Kommunfullmäktiges beslut 

Extraärendet Interpellation om barn- och utbildningsnämndens ekonomi - ställd till 

barn- och utbildningsnämndens ordförande, läggs till dagordningen som punkt 6. 

Ärendet Allmänhetens frågestund läggs till som punkt 2. I övrigt godkänns 

dagordningen. 
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§ 2 Dnr 2022/00095 

Allmänhetens frågestund 2023 

Ärendet 

Kommunfullmäktige har den 22 mars 1999 beslutat att införa ”Allmänhetens 

frågestund” på kommunfullmäktiges sammanträden. Inga frågor fanns och inga 

frågor hade inkommit i förväg. 
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§ 3 Dnr 2024/00178 

Presentation av samhällsbyggnadsnämnden 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Kommunfullmäktige har tagit del av presentationen. 

 

 

Sammanfattning av ärendet 

Ulf Stålberg, teknisk chef, presenterar samhällsbyggnadsnämndens verksamhet, 

med samhällsbyggnadsnämndens ordförande Hans Jonsson som bisittare. 
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§ 4 Dnr 2023/00964 

Interpellation om ekonomin i BUN - ställd till barn- och 
utbildningsnämndens ordförande 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Att interpellationen får ställas. 

2. Att anse interpellationen besvarad. 

 

 

Ärendet 

Interpellation inkommen från Mikael Jonsson (M) 2023-10-02, ställd till barn- och 

utbildningsnämndens ordförande: 

 

”Vi ser att den ekonomiska utvecklingen inom BUN är besvärande även för 

innevarande år 2023. Det prognostiserade underskottet är hela 9,4 Mkr, vilket 

föranleder lite resonemang. Med uppdraget som ordförande i denna stora nämnd 

följer ett stort ansvar och engagemang för att nära följa verksamheten. Detta oroar 

mig med flera, dessutom så kan man fundera på varför 5 av 8 möjliga ledamöter i 

styrets besättning hade lämnat återbud till årets viktigaste sammanträde, 

budgetmötet den 23/8-23? Hur är det med engagemanget och det ansvar man tagit 

på sig? Alldeles oavsett detta så är det ordförandes ansvar att följa verksamheten 

och agera via nämnden. 

 

Min fråga till BUN:s ordförande är vad exakt är det för åtgärder Du vidtagit för att 

hantera och åtgärda den ekonomiska utvecklingen inom ramen för BUN?” 

 

 

Patrik Bossen (S), Mikael Jonsson (M), Andreas Kissner (KD), Hans Jonsson (C) 

och Susan Kangosjärvi Persson (V) yttrar sig. 

 

 

Beslutsunderlag 

INTERPELLATION BUN – från Mikael Jonsson 

Svar till Mikael Jonsson M 
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§ 5 Dnr 2023/00966 

Interpellation om gymnasiebehörighet - ställd till barn- 
och utbildningsnämndens ordförande 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Att interpellationen får ställas. 

2. Att anse interpellationen besvarad. 

 

 

Ärendet 

Interpellation inkommen från Andreas Kissner (KD) 2023-10-10, ställd till barn- och 

utbildningsnämndens ordförande: 

 

”Vi har under lång tid sett en dyster utveckling i samhället. Skönt nog är att vår 

kommun än så länge är rätt trygg.  

Psykisk ohälsa och utanförskap måste på alla tänkbara sätt bekämpas.  

Skolan är en stor del i detta arbete och vi har på senare tid sett att 

behörighetsgraden ökat efter några sämre år men vårt mål är högt ställt och 

måluppfyllelsen var röd.  

Det finns enormt mycket forskning som säger att har man en utbildning så klarar 

man sig bättre i samhället. Kostnaderna för bara en ungdom som hamnar fel i 

samhället blir enorma. 

Vi har fått uppgifter om att vi ligger på 88,9% vilket kan tyckas högt men det är ändå 

15 elever som inte har gymnasiebehörighet. Jag vet självfallet att vi har många 

flerspråkiga/nysvenskar som har det tuffare att nå behörighet MEN. 

 

Min fråga blir:  

Hur har nämnden/förvaltningen jobbat med detta?  

Vad gör du som ordförande i denna fråga? 

Min andemening med detta gör du/ni allt ni kan för att rädda varje ungdom?” 

 

 

Andreas Kissner (KD) och Patrik Bossen (S) yttrar sig. 
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Beslutsunderlag 

Interpellation till Tomas Bolen BUN 

Svar till Andreas K KD interpellation ställd till Tomas Bolén 
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§ 6 Dnr 2024/00239 

Extraärende: Interpellation om barn- och 
utbildningsnämndens ekonomi - ställd till barn- och 
utbildningsnämndens ordförande 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Att interpellationen får ställas. 

2. Att anse interpellationen besvarad. 

 

 

Ärendet 

Interpellation inkommen från Andreas Kissner (KD) 2024-01-25, ställd till barn- och 

utbildningsnämndens ordförande: 

 

”Våra barn och ungdomar är Ovanåkers framtid, det är en viktig nämnd att hantera. 

Vi har en fin verksamhet, väldigt bra personal och en god lärartäthet för att vara en 

glesbygdskommun. Så grundförutsättningarna är väldigt bra hos oss. Vi bör förvalta 

detta väldigt väl och snabbt agera om saker inträffar. 

 

Jag har noterat svårigheter under 2023 i nämndens arbete och framför allt ett 

eskalerande underskott som byggts på under året som inte hanterats tillräckligt. 

 

Jag har löpande fått in information från våra ledamöter, och de har varit bekymrade. 

 

Vi har avhopp av ordföranden och avhopp av vice ordförande under förra året. 

 

Det är av yttersta vikt att alla som tar på sig uppdrag för första gången får stöd från 

sina politiska kollegor. 

 

Trygghet är viktig på alla arbetsplatser även politiska, alla är vi ny någon gång.  

 

Min fråga blir: 

Hur går dina tankar allmänt kring uppdraget och har du funderat hur vi kommer till 

rätta med ekonomin i barn och utbildningsförvaltningen?” 
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Beslutsunderlag 

Interpellation till Ordf Patrik Bossen BUN 

Svar på interpellation 
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§ 7 Dnr 2024/00071 

Interpellation om arbetstid - ställd till 
kommunstyrelsens ordförande 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Att interpellationen får ställas. 

2. Att interpellationen besvaras på kommande kommunfullmäktige. 

 

 

Förslag till beslut under sammanträdet 

Ordförande Anna Rudman (C) lägger följande förslag: 

1. Att interpellationen inte ska få ställas. 

 

Ordförande Anna Rudman föreslår: 

1. Att interpellationen besvaras på kommande kommunfullmäktige. 

 

Beslutsgång 

Ordförande finner via acklamation att hennes yrkande bifalls. 

 

Omröstning begärs och genomförs kl 19.23 med röstsiffrorna 18-17 till förmån för 

att interpellationen ska få ställas.  

 

Ordförande föreslår att interpellationen besvaras på kommande kommunfullmäktige 

och finner bifall till det förslaget via acklamation. 

 

Omröstningsresultat 

Genomförande: JA-röst för bifall till Anna Rudmans förslag. NEJ-röst för avslag på 

Anna Rudmans förslag. Resultatet av omröstningen blir 17 JA-röster mot 18 NEJ-

röster, till förmån för avslag på Anna Rudmans förslag. 

 

Ledamöter Ja Nej Avstår 

Yoomi Renström (S) X   

Hans Jonsson (C) X   

Stefan Embretsén (SD)  X  
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Andreas Kissner (KD)  X  

Patrik Bossen (S) X   

Mikael Jonsson (M)  X  

David Parhans (C) X   

Pär Rytkönen (SD)  X  

Emma Mmadueme (S) X   

Jennie Forsblom (KD)  X  

Peter Grip (S) X   

Gun-Marie Swessar (C) X   

Robert Harrysson (SD)  X  

Maria Unborg (M)  X  

Susan Kangosjärvi Persson (V)  X  

Susanne Svensson (S) X   

Maria Jonsson (KD)  X  

Anna Rudman (C), ordförande X   

Jonas Frost (S) X   

Allan Olsson (SD)  X  

Lena Westling (C) X   

Christer Karlsson (S) X   

Claes Häggblom (KD)  X  

Ulla Mortimer (M)  X  

Ingemar Ehn (L)  X  

Robert Kjaernet Karlstorp (SD)  X  

Carl Bopparmark (S) X   

Karin Leanders (C) X   

Bertil Eriksson (KD)  X  

Bengt Forssén (S) X   

Tony Sundberg (SD)  X  

Elisabeth Eriksson (C) X   

Jan-Åke Lindgren (S) X   
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Thomas Nilsson (M)  X  

Ing-Britt Fredriksson (KD)  X  

RESULTAT 17 18  

 

 

Ärendet 

Interpellation inkommen från Mikael Jonsson (M) 2024-01-19, ställd till 

kommunstyrelsens ordförande: 

 

”I Arvodesreglementet står det följande text: 

 

. 
 

Vi känner osäkerhet att detta inte efterföljs i dagsläget. 

Vi har till vår kännedom sett ett antal resor under året som gäller EU projekt. 

Vi vet att man har en plats i regionen.  

 

Vi vet även engagemang i SKR och SmåKom, vilket är ett mervärde för kommunen. 

 

Men vi ska alla vara trogen mot våra uppdrag och skattebetalare, vi bör och skall 

tåla att bli ifrågasätt. 

 

Det blir lätt att kalendern fylls, saker skjuts längre fram än önskvärt. 

 

Självklart ingår ansvar som vilar på en dygnet runt, men jag anser att 100% fokus 

bör ligga på kommunen enligt vårt reglemente vi gemensamt beslutat kring. 

 

100% är ju varken mer eller mindre.  

 

Vår fråga blir:  

Kan du redogöra för oss och våra invånare hur det ligger till?” 

 

 



 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

16(37) 

Sammanträdesdatum 

2024-02-26 

 

 

 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

Beslutsunderlag 

Interpellation till Yoomi Renström gällande kommunalrådets arbetstid 
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§ 8 Dnr 2024/00100 

Interpellation om kommunens ambitioner - ställd till 
kommunstyrelsens ordförande 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Att interpellationen får ställas. 

2. Att anse interpellationen besvarad. 

 

 

Ärendet 

Interpellation inkommen från Mikael Jonsson (M) 2024-01-27, ställd till 

kommunstyrelsens ordförande: 

 

”Inflyttning och nybyggnation är alla kommuners önskedröm, så trodde även jag 

gällde i vår kommun, men här hade jag fel. Miljö & Byggnämnden avslog den 7/12-

23 ett förhandsbesked om bygglov gällande Knåda 11:3 med väldigt vaga skäl, nu 

är detta ärende tack och lov överklagat, få se vad Länsstyrelsen säger där. Vårt 

KSO säger i artikel i Ljusnan att privat byggande är positivt, men när ärenden av 

denna typ kommer så avslås dessa, väldigt inkonsekvent. Det är precis så här man 

ska göra för att få besvikna kommuninnevånare och undvika inflyttning. Detta är 

strategiskt en katastrof för oss om detta får fortsätta och kommer att vara till stor 

nackdel för Ovanåker på många sätt. 

 

Min fråga till kommunstyrelsens ordförande är om detta är sammansmältningen av 

(s) och (c):s politik och partiernas ”ambitioner” med vårt Ovanåker, varför säger 

man ett och gör precis tvärt emot?” 

 

 

Mikael Jonsson (M), Yoomi Renström (S) och Hans Jonsson (C) yttrar sig. 

 

 

Beslutsunderlag 

INTERPELLATION 

Svar på interpellation från Mikael Jonsson 
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§ 9 Dnr 2024/00162 

Interpellation om försörjningsstöd - ställd till 
socialnämndens ordförande 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Att interpellationen får ställas. 

2. Att anse interpellationen besvarad. 

 

 

Ärendet 

Interpellation inkommen från Andreas Kissner (KD) 2024-02-09, ställd till 

socialnämndens ordförande: 

 

”Jag skulle vilja uppmärksamma en fråga som jag anser vara av yttersta vikt 

speciellt för de mest utsatta barnfamiljerna.  

Det gäller det extra bostadsbidraget som räknas bort från försörjningsstödet för 

utsatta barnfamiljer.  

Om man inte vidtar åtgärder kan det medföra svårigheter för dessa familjer att klara 

sin ekonomi och barnen drabbas negativt i en redan tuff situation. 

Flera kommuner har räknat bort det extra bostadsbidraget i bedömningen för 

försörjningsstödet och en del har höjt försörjningsstödet motsvarande summa som 

de skulle fått i bostadsbidraget. 

 

Min fråga till dig är om socialnämnden vidtagit åtgärder sen jag ställde frågan förra 

gången för att kompensera för detta borträknade bostadsbidrag genom att höja 

försörjningsstödet för dessa familjer eller om ni planerar några åtgärder för att 

komma till rätta med detta.  

Det kan vara känsligt för vissa att ställa frågan själv om det finns något extra att få 

del av. 

Det är viktigt att säkerställa att dessa familjer får den ekonomiska hjälp de behöver i 

dessa bistra tider. 

Och jag tycker inte att kommunen ska tjäna på de mest utsatta familjerna. 

 

Jag ser fram emot ditt svar och hoppas att vi tillsammans kan arbeta för att lösa 

denna angelägna fråga.” 
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Andreas Kissner (KD), Gun-Marie Swessar (C), Jennie Forsblom (KD) och Patrik 

Bossen (S) yttrade sig. 

 

 

Beslutsunderlag 

Interpellation socialnämndens ordförande  

Svar på interpellation från ordförande socialnämnden 
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§ 10 Dnr 2023/01065 

Uppdragsrapporter från Socialnämnden - Kvalitet inom 
äldreomsorgen och Helgtjänstgöring inom 
äldreomsorgen 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Kommunfullmäktige godtar rapporterna från socialnämnden. 

 

 

Sammanfattning av ärendet 

Återrapporter från socialnämnden till kommunfullmäktige. 

 

 

Beslutsunderlag 

2023/00170 Kvalitet inom äldreomsorgen 

2023/00169 Helgtjänstgöring inom äldreomsorgen 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

21(37) 

Sammanträdesdatum 

2024-02-26 

 

 

 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 11 Dnr 2024/00042 

Reglemente för valnämnden 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Att anta förslag till reglemente för Valnämnden. 

 

 

Sammanfattning av ärendet 

Enligt Kommunallag (2017:725) 6 kap 44 § ska kommunfullmäktige anta 

reglementen om nämndernas verksamhet och arbetsformer. 

 

Ett reglemente reglerar en verksamhet, och fungerar som arbetsordning inom 

verksamhetens ansvarsområde. Nämndreglementen bestämmer de politiska 

organens ansvarsområden och verksamhet. 

 

Valnämnden ansvarar för kommunens genomförande av allmänna val, 

folkomröstningar och val till Europaparlamentet. Valnämnden har bland annat till 

uppgift att utse röstmottagare, besluta om vallokaler, arrangera förtidsröstningen 

inom kommunen samt genomföra den preliminära räkningen av rösterna på 

valkvällen. 

 

Valnämndens reglemente är framtaget utifrån kommunstyrelsens och övriga 

nämnders reglementen, där det är inskrivet att distanssammanträden tillåts. 

Ledamot som önskar delta på distans ska snarast anmäla detta till 

nämndsekreteraren. Därefter avgör ordförande om närvaro får ske på distans. 

 

 

Beslutsunderlag 

Protokollsutdrag 2024-02-06 § 13 Reglemente för valnämnden 

Tjänsteskrivelse, 2024-01-18 

FÖRSLAG Reglemente för Valnämnden 



 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

22(37) 

Sammanträdesdatum 

2024-02-26 

 

 

 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 12 Dnr 2024/00001 

Val av ny krisledningsnämnd 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Att kommunstyrelsen även ska vara kommunens krisledningsnämnd från 

och med 2024-03-15. 

2. Att nuvarande krisledningsnämnd vald av kommunfullmäktige 2022-12-12 

avvecklas 2024-03-14. 

3. Att krisledningsnämndens tidigare antagna reglemente 2010-12-20 upphör 

att gälla 2024-03-14. 

 

   

Sammanfattning av ärendet 

I lagen (2066:544) om kommuners och regioners åtgärder inför och vid 

extraordinära händelser i fredstid och höjd beredskap framgår att kommunen ska 

ha en nämnd för att fullgöra uppgifter under extraordinära händelser i fredstid 

(krisledningsnämnd), men att det däremot är kommunstyrelsen som ansvarar för 

ledningen av den del av det civila försvaret som kommunen ska bedriva under höjd 

beredskap. För att uppfylla lagens krav har kommunen i sin nämndorganisation en 

krisledningsnämnd med fem ledamöter och fem ersättare som har att fullgöra de 

uppgifter som kommunen har att hantera under en extraordinär händelse i fredstid. 

 

Då det finns fördelar att ha lika organisation för ledningen av kommunen under en 

fredstida extraordinär händelse och under höjd beredskap föreslås att nuvarande 

krisledningsnämnd avvecklas och kommunstyrelsen får en tillikauppgift som 

krisledningsnämnd. 

 

 

Beslutsunderlag 

Protokollsutdrag 2024-02-06 § 2 Val av ny krisledningsnämnd 

Tjänsteskrivelse, 2024-01-02 

 

Skickas till 

Akt 



 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

23(37) 

Sammanträdesdatum 

2024-02-26 

 

 

 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 13 Dnr 2023/00960 

Revidering av reglemente för Kommunstyrelsen 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Att anta nytt reglemente för kommunstyrelsen att gälla från och 

med 2024-03-15. 

2. Att kommunstyrelsens tidigare antagna reglemente 2023-01-30 upphör 

att gälla 2024-03-14. 

 

 

Sammanfattning av ärendet 

Från och med den 1 januari 2024 har Kommunalförbundet Hälsinglands uppdrag att 

bistå kommunen i de uppgifter som framgår av lag (2006:544) om kommuners och 

regioners åtgärder inför och vid extraordinära händelser i fredstid och höjd 

beredskap, återtagits av kommunen. 

Kommunen har sedan tidigare en, i enlighet med ovanstående lag, utsedd 

krisledningsnämnd som består av fem ledamöter och fem ersättare. I det fall 

kommunfullmäktige beslutar om att kommunstyrelsen tillika ska vara 

krisledningsnämnd behöver reglementet revideras och anpassas till de utökade 

uppdragen. Reglementet bör även förtydliga kommunstyrelsen ansvar enligt 

ovanstående lag.     

 

 

Beslutsunderlag 

Protokollsutdrag 2024-02-06 § 3 Revidering av reglemente för Kommunstyrelsen 

Tjänsteskrivelse, 2024-01-02 

Reglemente för kommunstyrelsen. Förslag 2024-01-02 

 

Skickas till 

Akt 



 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

24(37) 

Sammanträdesdatum 

2024-02-26 

 

 

 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 14 Dnr 2023/00980 

Program för Ovanåkers kommuns krisberedskap 
2023-2026 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Att anta programmet för Ovanåkers kommuns krisberedskap 2023-2026. 

 

 

Sammanfattning av ärendet 

Sveriges Kommuner och Regioner (SKR) och Myndigheten för samhällsskydd och 

beredskap (MSB) tecknade en överenskommelse 2018 om kommunernas 

krisberedskap 2019-2022. Denna överenskommelse har justerats och förlängts till 

att gälla fram till 2023-12-31. Överenskommelsen reglerar kommunernas ersättning 

för de uppgifter kommunerna har enligt lagen (2006:544) om kommuners och 

landstings åtgärder inför och vid extraordinära händelser i fredstid och höjd 

beredskap (LEH). Enligt överenskommelsen ska kommunen ta fram ett program 

med syfte att beskriva det förebyggande arbete som ska bedrivas i kommunen 

under mandatperioden 2023-2026. 

 

 

Beslutsunderlag 

Protokollsutdrag 2024-02-06 § 4 Program för Ovanåkers kommuns krisberedskap 

2023-2026 

Tjänsteskrivelse, 2024-01-22 

Program för Ovanåkers kommuns krisberedskap 2023-2026. Förslag 2024-01-22 

 

Skickas till 

Efter beslut i kommunfullmäktige: Mikael Lindberg, säkerhetsskyddschef 



 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

25(37) 

Sammanträdesdatum 

2024-02-26 

 

 

 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 15 Dnr 2024/00021 

Rapportering enligt kommunens finanspolicy 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Att godkänna rapport avseende kommunens finansverksamhet. 

 

 

Sammanfattning av ärendet 

Ovanåkers kommun har en finanspolicy som antogs i kf 2017-11-20 § 79, reviderad 

kf 2019-11-25 § 114 och reviderad 2023-11-06 § 106. Policyn ska ange ramar och 

riktlinjer för hur finansverksamheten inom kommunen skall bedrivas. Med 

finansverksamhet avses likviditetsförvaltning och finansiering. I finanspolicyn anges 

att kommunstyrelsen skall två gånger per år, vid delårs- och årsbokslut, lämna en 

rapport till kommunfullmäktige avseende kommunens finansverksamhet. 

 

Kommunen hade vid årsskiftet tillgängliga likvida medel på kassa och bank totalt 

20,7 mnkr samt en kredit på 30 mnkr. Kommunen har ingen placeringsportfölj för 

närvarande. Kommunens borgensåtaganden är vid årsskiftet 473,9 mnkr. Det finns 

inga avvikelser från finanspolicyns regler. Lånen uppgår vid årsskiftet till totalt 360 

mnkr med en genomsnittlig kapitalbindning på 3,2 år och en genomsnittlig 

räntebindning på 2,6 år samt en snittränta på 1,45 %.  

 

 

Beslutsunderlag 

Protokollsutdrag 2024-02-06 § 6 Rapportering enligt kommunens finanspolicy 

Tjänsteskrivelse, 2024-01-19 

Rapport avseende kommunens finansverksamhet 2023 

 

Skickas till 

Ekonomikontoret 



 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

26(37) 

Sammanträdesdatum 

2024-02-26 

 

 

 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 16 Dnr 2024/00008 

Utdelning BORAB verksamhetsår 2023 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Att utdelningen för BORAB för verksamhetsåret 2023 ska uppgå till 940 kr 

per aktie. 

 

 

Ärendet 

Varje år beslutas om utdelning för BORAB. Bolaget ägs av Ovanåkers kommun och 

Bollnäs stadshus AB, Ovanåkers kommun äger 200 aktier och Bollnäs stadshus AB 

äger 400 aktier, totalt 600 aktier. Utdelningen för 2023 föreslås vara på samma nivå 

som den var föregående år, 940 kr per aktie. Den föreslagna utdelningen per aktie 

innebär en total utdelning till Ovanåkers kommun på 188 000 kr. 

 

 

Beslutsunderlag 

Protokollsutdrag 2024-02-06 § 12 Utdelning BORAB verksamhetsår 2023 

Tjänsteskrivelse, 2024-01-08 

 

Skickas till 

Ekonomikontoret 

BORAB 

Bollnäs kommun 



 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

27(37) 

Sammanträdesdatum 

2024-02-26 

 

 

 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 17 Dnr 2024/00028 

Svar på uppdrag från Kommunfullmäktige gällande 
fördyringar av investeringar 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Att godkänna svaret på uppdraget från kommunfullmäktige. 

 

 

Sammanfattning av ärendet 

I Kommunfullmäktiges beslut 2023-06-19 § 65 gavs ett uppdrag till 

kommunstyrelsen och samhällsbyggnadsnämnden:    

 

Det händer alltför ofta att större investeringar blir dyrare än vad som budgeterats för 

dem. Detta kan bero på faktorer som vi inte alltid styr över men det kan också bero 

på faktorer som vi ansvarar för. 

 Vi vill att ansvariga inom respektive förvaltning analyserar de processer 

som varit i några tidigare byggprojekt och presenterar hur vi kan förbättra 

processen för att minska risken för ekonomiska bakslag. 

 

Kommunfullmäktige föreslås besluta om att ge kommunstyrelsen i uppdrag att 

revidera investeringsprocessen. 

 

 

Beslutsunderlag 

Protokollsutdrag 2024-02-06 § 17 Svar på uppdrag från Kommunfullmäktige 

gällande fördyringar av investeringar 

Tjänsteskrivelse – SBN 

Tjänsteskrivelse – KS 

Protokollsutdrag 2024-02-07 § 6 Svar på uppdrag från Kommunfullmäktige gällande 

fördyringar av investeringar 

 

Skickas till 

Teknisk chef 

Kommunchef 



 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

28(37) 

Sammanträdesdatum 

2024-02-26 

 

 

 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 18 Dnr 2024/00029 

Svar på uppdrag från Kommunfullmäktige gällande 
fordonsstrategi 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Att godkänna svaret på uppdraget från kommunfullmäktige. 

2. Att ge kommunstyrelsen i uppdrag att ta fram en fordonsstrategi 

 

 

Sammanfattning av ärendet 

Kommunfullmäktige gav kommunstyrelseförvaltningen uppdraget att genomlysa 

kommunkoncernens fordonspark samt utreda om en gemensam strategi och 

handlingsplan skulle ge en ekonomisk och miljömässig fördel. Genomlysningen 

visar följande: 

• Ovanåkers kommuns förvaltningsorganisation äger/leasar ca 65 

personbilar (PB), 8 lastbilar (LB) och 19 övriga arbetsfordon 

(traktorer etc) 

• 111 191 mil körs (PB & LB) och genererar utsläpp 177 ton 

växthusgaser. Tillkommer gör 8709 mil och 15 ton för privata bilar. 

• Viss del av fordonsflottan planeras att bytas ut per år, många 

fossilfordon kvar även efter 2025 och planerat byte är också till 

fossila drivmedel i många fall. 

• I snitt körs PB-flottan 1608 mil/år men 35 av 57 bilar körs mindre än 

1500 mil och 12 under 600 mil. 

 

• Helsingenet äger/leasar 3 personbilar och 1 lastbil. 

• AEFAB äger/leasar 28 personbilar, 5 lastbilar och 17 övriga 

arbetsfordon. 

 

Statistik för körda mil samt utsläpp gäller helår 2022.  

 

 

Beslutsunderlag 

Protokollsutdrag 2024-02-06 § 18 Svar på uppdrag från Kommunfullmäktige 

gällande fordonsstrategi 

Tjänsteskrivelse 



 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

29(37) 

Sammanträdesdatum 

2024-02-26 

 

 

 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

Kommunens personbils – och lastbilspark – antal mil och CO2-utsläpp 

Fordonsrapport Q4 2023 

 

Skickas till 

Miljöstrateg 



 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

30(37) 

Sammanträdesdatum 

2024-02-26 

 

 

 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 19 Dnr 2024/00137 

Svar på uppdrag från Kommunfullmäktige gällande 
skolan 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Att godkänna svaret på uppdraget från kommunfullmäktige. 

 

 

Sammanfattning av ärendet 

Återrapport från barn- och utbildningsnämnden till kommunfullmäktige. 

 

 

Beslutsunderlag 

Introduktionsprogrammen vid Voxnadalens gymnasium 

BUN Uppdrag från KF 



 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

31(37) 

Sammanträdesdatum 

2024-02-26 

 

 

 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 20 Dnr 2024/00038 

Anmälan av motion: Ingen kärnkraft i Ovanåker 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Att delegera motionen till kommunstyrelsen, för beredning. 

 

 

Sammanfattning av ärendet 

Motion inkommen från Susan Kangosjärvi Persson (V) 2024-01-01: Ingen kärnkraft 

i Ovanåker. 

 

 

Beslutsunderlag 

Motion V 24-01-01 Ingen kärnkraft i Ovanåker 



 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

32(37) 

Sammanträdesdatum 

2024-02-26 

 

 

 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 21 Dnr 2023/01183 

Anmälan av motion: Kostnadsfria arbetsskor inom 
omsorgen 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Att delegera motionen till socialnämnden, för beredning. 

 

 

Sammanfattning av ärendet 

Motion inkommen från Susan Kangosjärvi Persson (V) 2023-12-11: Kostnadsfria 

arbetsskor inom omsorgen. 

 

 

Beslutsunderlag 

Motion Kostnadsfria arbetsskor inom omsorgen – Susan Kangosjärvi Persson 

2023-12-11 



 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

33(37) 

Sammanträdesdatum 

2024-02-26 

 

 

 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 22 Dnr 2024/00061 

Pågående investeringar för tilläggsbudgeteringar VA 
2024 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Kommunfullmäktige tilläggsbudgeterar 5 427 000 kr år 2024 för pågående 

investeringar VA. 

 

 

Sammanfattning av ärendet 

Vid årsbokslut görs en genomgång av samtliga investeringar. Investeringarna 

bedöms som avslutade eller pågående. I detta ärende redogörs för de pågående 

investeringarna. 

Fråga om vilka investeringar som är pågående har skickats ut till samtliga berörda 

chefer. Svaren har sammanställts i rapporten ”Investeringsuppföljning 2023 

bokslut”. Av rapporten framgår att ett antal investeringar bedöms som pågående 

och kommer att slutföras 2023 eller senare. Totalt belopp att tilläggsbudgetera är 5 

427 tkr. 

 

Det belopp som föreslås för tilläggsbudgetering är det belopp som finns kvar av 

ursprungligt budgetanslag. Det belopp där hittills redovisade inkomster och utgifter 

understiger budgetanslaget har positiva belopp. Anledningen till att det ibland 

förekommer tilläggsbudgetering av investeringar där inkomster och utgifter 

överstiger budgetanslag är att det har tagits i anspråk medel där budget avsatts 

2024 eller senare eller för att inkomster väntas 2024 eller senare. 

 

 

Beslutsunderlag 

Protokollsutdrag 2024-02-06 § 10 Pågående investeringar för tilläggsbudgeteringar 

VA 2024 

Tjänsteskrivelse, 2024-01-29 

Investeringsuppföljning 2023 bokslut 

 

Skickas till 

Ekonomiavdelningen 



 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

34(37) 

Sammanträdesdatum 

2024-02-26 

 

 

 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 23 Dnr 2024/00062 

Pågående investeringar för tilläggsbudgeteringar 2024 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Kommunfullmäktige tilläggsbudgeterar 26 682 000 kr år 2024 för 

pågående investeringar. 

 

 

Sammanfattning av ärendet 

Vid årsbokslut görs en genomgång av samtliga investeringar. Investeringarna 

bedöms som avslutade eller pågående. I detta ärende redogörs för de pågående 

investeringarna. 

Fråga om vilka investeringar som är pågående har skickats ut till samtliga berörda 

chefer. Svaren har sammanställts i rapporten ”Investeringsuppföljning 2023 

bokslut”. Av rapporten framgår att ett antal investeringar bedöms som pågående 

och kommer att slutföras 2023 eller senare. Totalt belopp att tilläggsbudgetera är 26 

682 tkr. 

 

Det belopp som föreslås för tilläggsbudgetering är det belopp som finns kvar av 

ursprungligt budgetanslag. Det belopp där hittills redovisade inkomster och utgifter 

understiger budgetanslaget har positiva belopp. Anledningen till att det ibland 

förekommer tilläggsbudgetering av investeringar där inkomster och utgifter 

överstiger budgetanslag är att det har tagits i anspråk medel där budget avsatts 

2024 eller senare eller för att inkomster väntas 2024 eller senare. 

 

 

Beslutsunderlag 

Protokollsutdrag 2024-02-06 § 11 Pågående investeringar för tilläggsbudgeteringar 

2024 

Tjänsteskrivelse, 2024-01-29 

Investeringsuppföljning 2023 bokslut 

 

Skickas till 

Ekonomiavdelningen 



 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

35(37) 

Sammanträdesdatum 

2024-02-26 

 

 

 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 24 Dnr 2023/01085 

Avsägelse från uppdrag som ersättare i AEFAB:s 
styrelse - Lisbeth Dehlin (S) - samt nominering 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Kommunfullmäktige godkänner avsägelsen från Lisbeth Dehlin (S) gällande 

uppdraget som ersättare i Alfta-Edsbyns Fastighets AB:s styrelse. 

2. Kommunfullmäktige nominerar Jonas Frost (S) till ny ersättare i Alfta-

Edsbyns Fastighets AB, gällande perioden från bolagets årsstämma 2024 

till dess årsstämma 2027. 

 

 

Sammanfattning av ärendet 

Lisbeth Dehlin inkom 2023-11-06 med en avsägelse från uppdraget som ersättare i 

Alfta-Edsbyns Fastighets AB:s styrelse. 

 

 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse, 2024-02-12 

Avsägelse Lisbeth Dehlin 

 

Skickas till 

Avsagd ersättare 

Nominerad ersättare 

Alfta-Edsbyns Fastighets AB 



 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

36(37) 

Sammanträdesdatum 

2024-02-26 

 

 

 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 25 Dnr 2024/00101 

Val av 1 ersättare till kommunstyrelsen 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Kommunfullmäktige väljer följande ersättare till kommunstyrelsen, för 

återstående del av mandatperioden 2023-2026: Bengt Forssén (S) 

 

 

 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse, 2024-01-29 

 

Skickas till 

Vald ersättare 

För kännedom: Kommunsekreterare för registrering, löneavdelningen 



 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

37(37) 

Sammanträdesdatum 

2024-02-26 

 

 

 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 26 Dnr 2023/01182 

Information till kommunfullmäktige för kännedom 2024-
02-26 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Kommunfullmäktige har tagit del av presenterad information. 

 

 

Beslutsunderlag 

 Tjänsteskrivelse, 2024-02-15 

 BUN Beslut Medborgarförslag Fri frukt till elever 

 SBN Beslut Medborgarförslag - Hastigheten utefter Ullungsforsvägen 

Edsbyn 

 SBN Beslut Medborgarförslag - Tillgänglighetsanpassad läktarplats på 

Celsiushallen 

 1 Beslut om efterträdarval från Länsstyrelsen - Socialdemokraterna 

 MEDBORGARFÖRSLAG 2024 - STATUS 

 BUN Beslut Medborgarförslag - Ung i Ovanåker, busskort 

 2 Beslut om efterträdarval från Länsstyrelsen - Socialdemokraterna 

 Inbjudan Beredskapsdag Söderhamn 
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